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Protokół Nr VII/2014 

z zebrania Zarządów Osiedli i Rad Sołeckich 

21.02.2014 roku  

 

Burmistrz MiG T. Substyk - powitała przybyłych na spotkaniu Przewodniczących 

Zarządów Osiedli oraz Przewodniczących Rad Sołeckich.  

W spotkaniu uczestniczyło 10 osób. 

- lista obecności stanowi załącznik nr 1. 

 

Burmistrz MiG – T. Substyk – przedstawiła informacje dot. budżetu oraz realizowanych 

inwestycji na terenie Gminy tj.: 

Budżet miasta i gminy na 2014 rok zaplanowano: 

- dochody w wysokości 89.501.789 zł, 

- wydatki w wysokości 78.498.797 zł. 

 

W 2014 roku: 

- realizacja II etapu Bit – City – Solec Kujawski, 

- rozpoczęcie opracowania dokumentacji na budowę ulic na Osiedlu Leśnym, Toruńskim, 

- zakończenie realizacji budowy sieci szerokopasmowej, 

 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG – przypomniała, że w terminie do 31.03 roku 

poprzedzającego rok budżetowy, Rada Miejska w Solcu Kujawskim powinna podjąć uchwałę 

w sprawie wyodrębnienia w budżecie gminy środków funduszu sołeckiego. W uchwale albo 

wyraża się zgodę lub nie na wyodrębnienie funduszu w roku budżetowym. 

Środki z funduszu sołeckiego niewykorzystane w danym roku budżetowym wygasają  

z upływem roku. Środki z funduszu sołeckiego można przeznaczyć na realizację 

przedsięwzięć, które łącznie muszą spełniać następujące warunki tj. należą do zadań własnych 

gminy, służą poprawie warunków życia mieszkańców, są zgodne ze strategią rozwoju gminy. 

Z funduszu sołeckiego nie mogą być finansowane tzw. zadania twarde na majątku nie 

stanowiącym własność gminy. Wysokość środków funduszu sołeckiego przypadającego na 

dane sołectwo wylicza się wg wzoru określonego w ustawie o funduszu sołeckim, biorąc pod 

uwagę liczbę mieszkańców. Z przeprowadzonych analiz dla naszych sołectw wynika, że 

korzystniejsze jest dla sołectw pozostanie na dotychczasowych zasadach finansowych 

sołectw. Stąd wyodrębnienie w budżecie gminy na 2015 rok środków na fundusz sołecki jest 

niezasadne. Taki projekt uchwały zostanie przedstawiony Radzie Miejskiej na sesji  

w miesiącu marcu br.    
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Gospodarka odpadami: 

 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG – przypomniała, że od 1 lipca 20013 r. obowiązują 

nowe zasady gospodarowania odpadami, których właścicielem jest gmina. Zaapelowała aby 

dokładnie segregować odpady, gdyż koszty wywozu tych niesegregowanych na wysypisko są 

bardzo wysokie. Segregacja prawidłowo prowadzona jest przez mieszkańców domów 

jednorodzinnych, gorzej wygląda to w przypadku domów wielorodzinnych.  

ZGK Sp. z o.o., która wygrała przetarg na wywóz odpadów (na okres 3 lat), przygotowała 

stosowne ulotki informacyjne jak należy segregować odpady. Ulotki powinny w najbliższym 

czasie dotrzeć do każdego mieszkańca naszej Gminy. W dalszym ciągu obserwujemy tzw. 

dzikie wysypiska m.in. w lasach i na łąkach (przy ul. Prostej, Targowej itp.)  

 

M. Szewczyk – mieszkańcy nie wiedzą, które to są butelki tzw. PET ? Prośba o wyjaśnienie 

np. w „Soleckich Wiadomościach z Ratusza”. 

 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG – PET to m.in. butelki plastikowe po napojach 

chłodzących, butelki te posiadają specjalny znak (trójkąt). Na tego typu odpady będą 

oddzielne pojemniki oraz worki (koloru pomarańczowego). W ulotce również znajduje się 

informacja jak należy segregować butelki PET.  

 

H. Król – zauważyła, że odpady PET to nie tylko butelki plastikowe, ale również inne 

opakowania po produktach spożywczych.   

 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG – przypomniała o obowiązku złożenia stosownych 

deklaracji dot. ilości i częstotliwości wywozu odpadów. Mieszkańcy domów jednorodzinnych 

powinni złożyć deklaracje osobiście, natomiast w przypadku domów wielorodzinnych 

obowiązek złożenia spoczywa na zarządcach. Jeszcze wiele osób nie złożyło deklaracji. 

Gmina stara się do tych osób dotrzeć. Na bieżąco wysyłane są pisma wzywające do zapłaty. 

 

B. Kołota – Czy rozpoczęcie procedury opracowania dokumentacji na utwardzenie ulic na 

osiedlu leśnym nastąpi w II połowie roku ? 

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – potwierdziła, że tak. W pierwszej kolejności trzeba wyłonić, 

w drodze przetargu wykonawcę na opracowanie dokumentacji. Mamy w planach 

zaprojektowanie takich ulic jak: Wiejska, Łąkowa, Zbożowa i Prosta. Ulica Łąkowa jako 
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droga zbiorcza z wyprowadzeniem do drogi powiatowej. W dalszym etapie do wykonania 

pozostaną takie ulice jak: Wiosenna, Jesienna, Barwna itd. W II połowie roku planujemy 

rozpocząć opracowanie dokumentacji, z płatnością w roku 2015.  

 

B. Kołota – czy w roku 2014 Gmina przewiduje organizację osiedlowych pikników 

rodzinnych ? W jakiej wysokości środki finansowe Gmina przeznaczyła na ich organizację ?  

 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG – środki finansowe przewidziano na poziomie  

roku ubiegłego. Dokładne dane zostaną przedstawione na zebraniach z mieszkańcami.  

 

G. Walukiewicz – przypomniała, że w 2014 r. organizatorem dożynek gminnych jest 

Sołectwo Otorowo – Makowiska. Zaproponowała termin - 30 sierpnia br. 

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – obiecała skontaktować się ze Starostą Powiatowym, aby 

dożynki powiatowe zorganizował w innym terminie.  

 

K. Firgolski – Co powstanie po byłym CPN – e przy ul. Wiśniowej ? 

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – nie wiemy, to teren prywatny, należący do Orlenu. Póki co 

uporządkowali ten teren, jednak nie wystąpili do Gminy z decyzją o pozwolenie na budowę.  

 

M. Szewczyk – Co dalej z restauracją jurajską ?  

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – poinformowała, że zmienił się dyrektor Jura Parku, obecnie 

trwają prace remontowe i przebudowa m.in. zaplecza kuchennego i jego dostosowanie go do 

norm unijnych. Od maja br. jura park wznawia swoją działalność. Poszukiwane są osoby do 

pracy m.in. w kuchni i restauracji.  

Dodała, że w dniach 25 – 27 kwietnia br. odbędą się Mistrzostwa Polski w Zapasach w 

Ośrodku Sportu i Rekreacji. Impreza ma być transmitowana na żywo w programie I Telewizji 

Polskiej.  

 

B. Dolińska – prośba o rozplakatowanie informacji na temat ważnych imprez w Gminie także 

w sołectwach.    

 

B. Kołota – zauważyła, że w specjalnym wydaniu „Wiadomości z Ratusza”, Pani Natalia 

Sieracka, która została wytypowana do zespołu opracowującego Strategię Rozwoju Solca 
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Kujawskiego na lata 2014 – 2020 + przez Zarząd Osiedla Leśnego, została tam ujęta jako 

przedstawiciel firmy, w której pracuje. W związku z powyższym mieszkańcy osiedla leśnego 

zwrócili uwagę, że w zespole ds. opracowania w/w strategii nie było przedstawiciela zarządu 

osiedla leśnego.     

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – w zespole ds. opracowania strategii wzięli udział m.in. radni 

RM reprezentujący osiedle leśne.   

 

K. Firgolski – Czy wiadomo jak będzie przebiegała krajowa „10” ?    

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – odpowiedziała, że nie wiadomo, nasza propozycja została 

wysłana do GDDKiA. Dalsze decyzje z tej sprawie będą podejmowane na szczebli 

wojewódzkim.  

 

Podczas spotkania ustalono terminy zebrań z mieszkańcami osiedli i sołectw.  

Zebrania odbędą się w następujących terminach: 

 

1. Sołectwo Chrośna - 19.03.2014 r. godz. 17.00 (świetlica), 

2. Osiedle Staromiejskie - 31.03.2014 r. godz. 17.00 (sala konf. UMiG), 

3. Osiedle Leśne - 25.03.2014 r. godz. 18.00  (sala konf. UMiG), 

4. Sołectwo Przyłubie - 06.03.2014 r. godz. 17.00 (świetlica), 

5. Sołectwo Kujawska - 18.03.2014 r. godz. 17.00 (świetlica), 

6. Sołectwo Otorowo – Makowiska – 26.03.2014 r. godz. 17.00 (świetlica) 

7. Osiedle Robotnicza – 12.03.2014 r. godz. 17.00 (sala konf. UMiG) 

8. Osiedle Rudy – 28.03.2014 r. godz. 17.00 (miejsce do uzgodnienia) 

 

Z uwagi na nieobecność na zebraniu Przewodniczącego Zarządu Osiedla Toruńskiego –  

p. Andrzeja Karłowskiego, termin zebrania z mieszkańcami ustalony zostanie w późniejszym 

terminie. 

Zebranie zakończono o godz. 18.30.  

 

Protokołowała: 

Katarzyna Ciudzińska                                                                            
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